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Abstract

        
The AMDP-system, elaborated by the Association for Methodology and Documentation in Psychiatry, comprises three anamnestic forms and two rating scales on present psychopathological and somatic states. Moreover, three subscales have been developed in order to assess more specifically anxiety, manic/depressive, and schizophrenic symptomatology. The psychometric properties of the AMDP-system (interrater reliability, validity, homogeneity, sensitivity) and its availability in most European languages make it an ideal instrument for the assessment of clinical changes in drug trials, with the possibility of using the comprehensive scale for the early evaluation of a new drug and of reserving the short subscales for later clinical development.


      
        
Zusammenfassung

        
Das AMDP-System, von einer Arbeitsgemeinschaft für Methodik und Dokumentation in der Psychiatrie erarbeitet, besteht aus drei anamnestischen Belegen und aus zwei Schätzskalen über den momentanen psychopathologischen und somatischen Zustand. Drei weitere Subskalen wurden extrahiert, um die ängstliche, manisch-depressive und schizophrene Symptomatik zu erfassen. Die psychometrischen Qualitäten des AMDP-Systems (Interrater-Reliabilität, Validität, Homogenität, Sensibilität) und ihre Übersetzung in die meisten europäischen Sprachen sind ideale Bedingungen für die Dokumentation von klinischen Verläufen in Pharmastudien; die multifaktoriellen Skalen sind für die frühe Beurteilung eines neuen Pharmakons geeignet, während die Subskalen für spätere Versuchsstadien entwickelt worden sind.
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